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O b č a n s k é  s d r u ž e n í  B u d o u c n o s t ,  P e l i k á n o v a  1 6 5 0 / 6 ,  5 9 1  01  Žď á r  n a d  S á z a v o u  
                          IČ 71232524 

 
 
Městský úřad  
Odbor rozvoje a územního plánování 
Žižkova 227/1 
591 01 Žďár nad Sázavou 
 

 
 

Ve Žďáru nad  Sázavou dne 30. září 2013 
 
 
 

Námitka zástupce ve řejnosti k návrhu územního plánu m ěsta Žďár nad Sázavou 

Občanské sdružení Budoucnost, na základě zmocnění 702 občanů města Žďáru nad Sázavou, 
uplatňuje tímto podáním v souladu s § 23 odst. 2 a 3 ve spojení s § 52 odst. 2 a 3 zákona č. 183/2006 
Sb., stavebního zákona, níže uvedenou námitku k návrhu územního plánu města Žďár nad Sázavou. 

Předmětná územn ě plánovací dokumentace: 
− návrh Územního plánu m ěsta Žďár nad Sázavou , o jehož pořízení rozhodlo zastupitelstvo  

města svým usnesením ze dne 23. 9. 2010. 

Záměr návrhu ÚP ke kterému uplat ňujeme námitku: 
Návrh územního plánu města Žďár nad Sázavou obsahuje záměr vybudovat komunikaci spojující ulici 
Wonkovu přes ulici Novoměstskou a Jamskou s ulicí Brněnskou jako přeložku silnice II/353.  

Znění námitky: 

Nesouhlasíme s návrhem této komunikace jako přeložkou silnice II/353 a její zařazení jako 
komunikace II. třídy, tedy komunikace sběrné, určené ke spojení mezi okresy. Žádáme, aby toto 
propojení jako místní komunikace obslužná bylo realizováno nejdříve po realizaci obchvatu města, 
pokud se potom prokáže potřebnost tohoto propojení.  

Domníváme se zároveň, že pro takto závažný záměr v procesu zpracování územního plánu není 
možné komplexně a řádně vyhodnotit vliv daného rozhodnutí na životní prostředí. Požadujeme proto 
vyřazení tohoto záměru z návrhu územního plánu a navrhujeme řešit změny dopravního řešení na 
základě zpracovaného Generelu dopravy města Žďáru nad Sázavou.  

Odůvodn ění námitky: 

   Navrženou přeložkou silnice II/353 návrh ÚP nerespektuje dopravní koncepci platného ÚP, 
založenou na vybudování obchvatu a zklidnění dopravy uvnitř města. Ve svém důsledku naopak 
degraduje důležitost obchvatu města, snižuje jeho výpočtové dopravní zatížení a tím i jeho 
prokazatelnou potřebnost a finanční efektivitu. Výsledkem může být nemožnost realizace obchvatu a 
zakonzervování dopravní zátěže uvnitř města. V roce 2007 slibovala místostarostka Žďáru nad 
Sázavou ve Žďárském deníku, že tato komunikace nebude sloužit nákladní dopravě, nyní se plánuje 
opak. Navržená přeložka silnice II/353 nemá oporu ani v Zásadách územního rozvoje Kraje Vysočina 
    Veřejně projednaná studie „Část městského okruhu ul.Wonkova– ul.Novoměstská“ v roce 2007 
prokázala v případě realizace propojení takové zhoršení hlukové zátěže okolní bytové zástavby, které by 
vyvolalo potřebu vybudování až 6 m vysokých protihlukových bariér v celkové délce 1330 m podél 
komunikace dlouhé 949 m, po obou stranách komunikace. Nehledě k nebezpečí při přecházení této 
komunikace jsou tyto stěny do města naprosto nevhodné a rozdělili by město na dvě části. Došlo by tím 
k totálnímu znehodnocení zelené, nyní v podstatě klidové, části města a dalekosáhlému zhoršení životního 
prostředí s dopadem na obě přilehlé městské části.  
    Ani zpracovatel návrhu nepovažuje dopravní řešení za správné, což plně dokazuje část jeho 
Odůvodnění ÚP na straně 29: „Vyloučení připojení navrhované silnice II/353 k přeložce silnice I/37 v 
lokalitě Starý Dvůr je popřením koncepce dosud platného územního plánu a důsledkem bude vysoká 
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dopravní zátěž v centru města…….Z urbanistického hlediska se jedná o řešení, které neumožňuje 
zklidnění historického jádra města, přestože je navržen nákladný silniční obchvat!“  
    Navrhujeme proto, aby bylo přijato řešení shodné s návrhem Ministerstva dopravy uvedeném pod 
bodem A17 na straně 13 a 14 Odůvodnění ÚP a do ÚP včleněna etapizace dopravních změn, která je 
jedním z důležitých úkolů územního plánování, tak, aby odpovídala nyní platnému ÚP.      

   Řešení dopravy ve Žďáře nad Sázavou postrádá koncepci. Navrhujeme aby změny v dopravním řešení 
byly provedeny pouze na základě vypracovaného Generelu dopravy. Máme za to, že měnit a budovat části 
komunikačního systému bez tohoto dokumentu je nezodpovědným jednáním a může vést ke špatným,, 
mnohdy nevratným rozhodnutím, způsobujícím později nenapravitelné škody. Za takové jednání  
považujeme i tento záměr.  
   Dokládá to i porovnání předpokládaného průjezdu vozidel po spojnici Wonkova-Novoměstská v návrhu 
územního plánu a ve studii „Část městského okruhu ul.Wonkova–ul.Novoměstská“ z roku 2007. Hodnoty 
v těchto dokumentech uvedené jsou diametrálně odlišné.  
   Vyzýváme proto orgány města k neodkladnému pořízení Generelu dopravy města Žďáru nad Sázavou.  
 
Ve Žďáře nad Sázavou dne 30. září 2013. 
 
Přílohy: 

- Věcně shodné připomínky občanů Žďáru nad Sázavou k návrhu územního plánu a zmocnění 
zástupce veřejnosti Občanského sdružení Budoucnost, Pelikánova 1650/6, Žďár nad Sázavou 
k podání námitky. 

- 50 archů podpisových listin se seznamem 702 občanů Žďáru nad Sázavou, kteří uplatňují 
věcně shodnou připomínku k návrhu Územního plánu města a zmocňují zástupce veřejnosti 
Občanské sdružení Budoucnost, Pelikánova 1650/6, Žďár nad Sázavou k podání námitky. 

 
 
 

 
………..…..…………………................................  
Marie Doležalová, předsedkyně OS Budoucnost 

 

 


